
УДРУЖЕЊЕ
ГЕОДЕТСКИХ И ГРАЂЕВИНСКИХ
ШКОЛА
Гагаринова 1, Нови Сад
тел: 021/ 443-444;  е-маил: udruzenje.gradj@yahoo.com

ЗАПИСНИК
са 20. седнице Извршног одбора

Удружења геодетских и грађевинских школа одржане 12.09.2017 године.
са почетком у 1600. сати

Седница је одржана у Врњачкој Бањи, у просторијама хотела „Фонтана“

Седници Извршног одбора Удружења геодетских и грађевинских школа
присуствовали су следећи чланови:

1. др Станко Матић – председник Удружења
2. Драган Пантовић - потпредседник Удружења
3. Васко Николов – секретар Удружења
4. Ирена Госпавић – Техничка школа „Радоје Љубичић“ Ужице
5. Марија Радић - Геодетска техничка  школа Београд
6. Тања Јоцић Стаматовић - Грађевинска техничка школа“Бранко Жежељ“Београд
7. Надежда Миловановић-Политехничка школа „М. Миланковић“ Крушевац
8. Славко Дувњак - Политехничка школа  Суботица
9. Иван Петровић – Техничка школа „Милева Марић-Ајнштајн“ Нови Сад.
10. Војин Булатовић- Грађевинска школа Београд

Седници су присуствовали и:

1. Гојко Бановић - ЗУОВ- руководилац Центра за стручно образовање и образовање одраслих
2. Иван Марић - директор Техничкe школe „Радоје Љубичић“ Ужице
3. Александар Ракићевић – директор Грађевинска техничка школа“Бранко Жежељ“Београд
4. Милан Мирковић – директор Шумарске школе Краљево

За седницу Извршног одбора Удружења геодетских и грађевинских школа предложен је
следећи:

ДНЕВНИ РЕД

1. Усвајање записника са предходне седнице,
2. Извештај са 28. Републичког такмичења геодетских и грађевинских школа Србије;
3. Припрема за 29. Републичко такмичење геодетских и грађевинских школа Србије;
4. Преглед и анализа резултата уписа у 2017/18. школску годину
5. Актуелности у ЗУОВ-у- дуално образовање
6. Стручно усавршавање чланова удружења-анализа одржаних семинара и предлог нових
7. Текућа питања.

Након што је констатовао да постоји кворум за рад и одлучивање др Станкo Матић, је
предложио дневни ред,  који је усвојен једногласно.



АД 1.
Сви присутни су пре седнице упознати са записником са претходне седнице који је
објављен на сајту Удружења већ у јуну месецу.
Отворена је расправа по питању записника, а пошто није било примедби, записник је
једногласно усвојен.

АД 2.
Извештај са 28. Републичког такмичења геодетских и грађевинских школа Србије, је

представио Иван Петровић. Истакнуто је следеће:
 такмичење реализовано од 08-10.05.2017. године;
 учествовало 26 школа из подручја рада од 33;
 117 ученика и 77 ментора,
 учестовале су школе из Хрватске и Босне и Херцеговине;
 истовремено је било такмичење у два подручја рада , па није било лако организовати све

беспрекорно, али је школа домаћин уложила максималан напор да све протекне у најбољем
реду;
Након тога отворена је дискусија у којој су учествовали сви присутни и на крају су се
искристалисали следећи закључци:

 да би у будуће било неопходно урадити свеобухватну анализу такмичења у свим
сегментима (задаци, резултати), а све у циљу уједначавања критеријума рада по школама, у
складу са  захтевима из исхода предмета, односно образовног профила;

 да се у току такмичења организују обавезни округли столови за наставнике који су
присутни, а нису ангажовани у комисијама, на којима би се размењивала искуства у раду на
настави, а у циљу унапређивања наставе;

 да се настави сарадња са Грађевинским факултетом у Суботици, и да се та сарадња
прошири и на факултет у Новом Саду, али и у Нишу. Досадашње искуство је веома добро и
обострано корисно;

 да се отвори питање рангирања и критеријума на такмичењу;
 да се у наредном периоду посвети већа пажња спонзорима такмичења, јер има примедби да

су у току такмичења спонзори запостављени;
 да се домаћин ТШ “М.М - Ајнштајн“ максимално потрудила да обезбеди добре услове за

такмичење и да им Извршни одбор одаје признање за успешну организацију такмичења;
 да се писани Извештај са такмичења објави на сајту Удружења;

Славко Дувњак, је пренео поздраве испред Грађевинског факултета у Суботици и још
једном подсетио, да све школе које желе да обиђу факултет, као и производне погоне у
околини Суботице то могу да ураде, и да ће факултет обезбедити логистику за такве посете.

АД 3.
др Станкo Матић је изнео предлог за новог домаћина 29. Републичког такмичења
геодетских и грађевинских школа Србије и предложио да то буде ГТШ „Бранко Жежељ“,
Београд.
Директор школе Александар Ракићевић,  се захвалио на указаном поверењу и рекао да ће се
школа већ колико наредних дана почети припремати за реализацију такмичења.
Након тога се приступило одређивању такмичарских дисциплина за 29. такмичење:

Теоријске дисциплине:

1. Нацртна геометрија и техничко цртање    .............................. 1 разред
2. Грађевинске конструкције.........................................................2 разред
3. Статика и отпорност материјала...............................................3 разред
4. Апликативни рачунарски програми..........................................3 разред
5. Математика .................................................................................4 разред
6. Организација грађења (технологија грађ.радова)....................4 разред
7. Разрада пројеката.........................................................................4 разред



8. Кућне инсталације......................................................................4 разред
9. Катастар непокретности ............................................................3 разред
10. Геодетска мерења и рачунања...................................................4 разред

Усвојен је предлог да ће се такмичење из теоријских дисциплина одржати уз услов да
се пријави најмање 8 (осам) школа по дисциплини.

Практичне дисциплине:
1. декоратер зидних површина
2. керамичар-терацер-пећар
3. монтер суве градње
4. руковалац грађевинском механизацијом,

при чему ће реализација практичних  дисциплина бити условљена по истом принципу као
за претходно такмичење .

Школска такмичења треба реализовати у задњој недељи марта, а републичко
такмичење 11,12,13. маја 2018.године

АД 4.
Ирена Госпавић је припремила анализу уписа 2017/18 школску годину. Истакнут је
проблем уписа у трогодишња занимања,  јер у колко се тренд настави ускоро у подручју
рада неће бити ученика у занатским занимањима. (табела у прилогу записника).

У дискусији је истакнуто да има великих проблема око уписа у трогодишња занимања,  јер
иако их нема на тржишту рада и веома су тражена не постоји заитересованост како ученика
тако и родитеља око уписа. Неопходно би било да се ПКС активно укључи у кампању ради
пропагирања занатских занимања у наредном периоду иначе ће држава  остати без
квалификоване радне снаге.

АД 5.
Гојко Бановић - ЗУОВ- руководилац Центра за стручно образовање и образовање одраслих
је информисао присутне о активности везаним за подручје рада геодезија и грађевинарство,
које ће бити реализоиване у наредном периоду у оквиру три пројекта у чију реализацију је
укључен ЗУОВ и Министарство просвете, науке и технолошког развоја.
Пројекти се односе на осавремењивање и израду нових наставних планова и програма, као
и нових образовних профила у складу са захтевима социјалних партнера. (грађевински
техничар, као и трогодишња занимања).
Такође постоји могућност да се у оквиру пројекта трансрегионалне сарадње реализује
пројекат заједничке квалификације, која би омогућила већу покретљивост радне снаге на
простору југоисточне Европе.
План је да се до краја фебруара ураде наставни планови и програми за три нова образовна
профила.
Истакао је да би школе које школују техничара за одржавање објеката морале да тај
пројекат заврше, односно да доставе одговарајуће податке да би образовни профил ушао у
редован систем,  јер за то постоји интерс.
Такође је обавестио присутне о законским пројектима који улазе у скупштинску процедуру,
као и о програму опште и стручне  матуре који је припремљен у ЗУОВ.

АД 6.
Александар Ракићевић – директор Грађевинске техничке школе“Бранко Жежељ“Београд и
Тања Јоцић Стаматовић, су представили анализу стручног усавршавања наставника које је
реализовано 22.06.2017. године у  ГТШ, а по договору који је постигнут на такмичењу у
Новом Саду.



Иако је Удружење сносило трошкове за по једног наставника, на семинару се појавио врло
мали број наставника  (18 наставника, од којих је 8 из школе организоора).
У дискусији је истакнут проблем стручног усавршавања, као и односа наставника стручних
предмета према томе.
Истакнуто је да са организацијом семинара из стручних премета треба наставити, без
обзира на насталу ситуацију и да ће Удружење подржати у складу са својим могућностима
све видове стручног усавршавања наставника стручних предмета.

Пошто је дневни ред исцрпљен, састанак је завршен у 1930.



ГЕОДЕЗИЈА И ГРАЂЕВИНАРСТВО

УПИС 2017/2018.ГОДИНЕ

ОБРАЗОВНИ ПРОФИЛ ПЛАНИРАНО УПИСАНО БРОЈ
ШКОЛА

ТРОГОДИШЊЕ ОБРАЗОВАЊЕ
Армирач-бетонирац 15 5 1
Декоратер зидних површина 117 73 8
Зидар фасадер 12 12 1
Керамичар-терацер-пећар 84 71 6
Монтер суве градње 30 19 1
Руковалац грађевинском механизацијом 57 57 4
Тесар 15 4 1

УКУПНО 330 241

ЧЕТВОРОГОДИШЊЕ ОБРАЗОВАЊЕ
Архитектонски техничар 940 870 23
Геодетски  техничар 300 295 6
Грађ.техничар за лаборат.испитивања 30 30 1
Грађ.техничар за нискоградњу 240 215 5
Грађ.техничар за хидроградњу 60 60 2
Техничар за одржавање објеката 48 48 2
Извођач инсталатерских и завршних грађ.
радова

60 46 2

УКУПНО 1678 1564


